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برقی کردن راه آهن 
تهران-مشهد نیازمند دو 
میلیارد دلار سرمایه است

ذائقه سازی مخاطب 
خارجی با فیلم ایرانی

سرمقاله خبر
متهمی با زنبیل قرمز

هومن جعفری
روزها  این  قرمز  زنبیل  حماسه  1.ماجرای 
فضای مجازی را پر کرده. مردی که قرار بود رییس 
جمهور ایران شود و حتی صلاحیتش هم تاید نشد 
، حالا دارد راه به راه به دادگاه می رود تا به اتهاماتی 
پاسخ بدهد که مدتهاست برایشان پاسخی اعلام 
نشده. زنبیل قرمز اوج بی سلیقگی مردی است 
که قرار بود رییس جمهور شود! برادر شما کیف 
لویی ویتون هم دست می گرفتی دوربین ها شما 
را شکار می کردند! 2. تابناک از قول فرمانده یگان 
انتظامی مترو پایتخت از دستگیری دو زن جیب بر 
در متروی تهران خبر داده که هر دو از زندانب رای 
مرخصی بیرون آمده بودند و در این مدت برای 
اینکه بیکار نباشند ، جیب می زدند! یکی از این 
دو نفر محکوم به حبس ابد است! من واقعا نمی 
توانم این را هضم کنم که محکوم به حبس ابد 
چطوری مرخصی گرفته! واقعا نمی توانم هضمش 
کنم.3. در فضای مجازی عکسی دست به دست 
می چرخد که درآمد تبلیغاتی صدا و سیما از بازی 
دربی را نشان می دهد. مبلغی که صدا و سیما از 
این بازی به دست می آورد نزدیک به 16 میلیارد 
و نیم است !کاش فدراسیون فوتبال به وعده اش 
مبنی بر پخش نشدن این بازی عمل کند و برای 
گرفتن حق پخش بجنگد.کاش! 4. محمد جواد 
ظریف وزیر امور خارجه ایران در نشست مشترک 
با وزیر امور خارجه آفریقای جنوبی در در واکنش 
به اظهارات تیلرسون  که گفته کساني که در برابر 
برگردند  به خانه هایشان  داعش مقاومت کردند 
گفت: آنها در خانه شان هستند و منتظر دستور 
کسي نبودند و نخواهند بود چرا که اگر تاکنون 
منتظر دستور تیلرسون و دولت آمریکا بودند امروز 
ما داعش را در بغداد و اربیل داشتیم.این جملات 
فکر  که  هرکسی  نوشت.  طلا  با  باید  را  ظریف 
می کند مدافعان حرم و جوان های ما در کشور 
سوریه ، برای نجات مرزی غیر از مرزهای ایران 
می جنگند ، به جغرافیای سیاسی منطقه توجهی 
مورد  در  روحبخش  سروش  توضیحات  ندارد!5. 
نهنگ آبی را بخوانید : تا کنون هیچ »فکت« ی 
درباره این بازی وجود ندارد. جز این که رسانه ها 
مدعی شده اند عامل یک اپیدمی خودکشی است. 
جز این که یک آقای روس مدعی شده بازی را 
ساخته. و جز این که کسانی – گویا- خودکشی 
خود را به آن منسوب کرده اند. حواسمان هست 
که در سال 2017 زندگی می کنیم. درباره یک 
جور وسیله عتیقه که سه نسخه ازش در جهان 
یک  صحبت  نمی کنیم.  صحبت  هم  دارد  وجود 
ش  مصرف کنندگان  ست.  آی تی  حوزه  موضوع 
هم از اعضای فرقه های کهن نیستند . بچه های 
نوجوان ند. تعدادشان هم گویا خیلی اندک نیست. 
این  اپیدمی صحبت می کنیم.  درباره یک  داریم 
ترکیب را کنار هم بچینید تا روشن شود امکان 
هنوز  و  باشد  داشته  وجود  چیزی  چنین  ندارد 
هیچ رسانه ای – یا هر بزرگسال معمولی - به خود 
بازی دسترسی پیدا نکرده باشد. حتا توضیحات 
مبسوطی از مراحل بازی در اینترنت موجود است 
طرف  از  باید  توضیحات  این  قاعدتا  که  درحالی 
کسی داده شده باشد که از ماجرا نجات یافته یا آن 
را نیمه رها کرده و خب جستجویتان برای چنین 
شخصی بی نتیجه خواهد ماند.  ماجرا ساده است. 
چیزی به نام بازی نهنگ آبی وجود خارجی ندارد!!

رئیس سازمان سینمایی:
اکران فیلم های خارجی به 
صورت محدود و تک سانس

اکران  سینمایی:  سازمان  رئیس 
و  محدود  صورت  به  خارجی  فیلم های 
تک سانس خواهد بود و ظرفیت سینما ها 
برای  و  داخلی  تولیدات  اختیار  در  باید 

بارور کردن اقتصاد سینما باشد.
نحوه  محمدمهدی حیدریان درباره 
سینما ها  در  خارجی  فیلم های  اکران 
افزود: بنا نیست فیلم های خارجی اکران 

مستقل و پرحجمی داشته باشند.
وی ادامه داد: پیام اقتصاد مقاومتی 
در حوزه فرهنگ این است که ما متکی 
به آثار و محصولات خودمان باشیم و اگر 
اختیار  در  داریم  سینما  نام  به  امکانی 
تولیدات  و  سینما  اقتصاد  کردن  بارور 

داخل بگذاریم.
گفت:  سینمایی  سازمان  رئیس 
دریغ  هنرمندانمان  از  را  امکان  این  ما 
نخواهیم کرد و اکران فیلم های خارجی 
نمایش  تک  و  سانس  تک  صورت  به 
بتوانند  مردم  که  گونه ای  به  بود  خواهد 
یا  تلویزیون  از  که  را  خارجی  فیلم های 
روی  می بینند  خانگی  نمایش  در شبکه 
بنا  و  بنشینند  تماشا  به  سینما ها  پرده 
نیست فیلم های خارجی حضور جدی در 

سینما های ایران داشته باشند.

در مراسمی؛
نرم افزار »زائر« رونمایی شد

و  »زائر«  موبایلی  افزار  نرم 
راهپیمایی  مسیر های  نقشه  جدیدترین 
فرهنگی  کمیته  دبیرخانه  در  اربعین 

آموزشی اربعین رونمایی شد.
حمید  المسلمین  و  الاسلام  حجت 
ستاد  فرهنگی  کمیته  رئیس  احمدی 
از  استفاده  گفت:  مراسم  این  در  اربعین 
به  صحیح  رسانی  اطلاع  برای  فناوری 
زائران یک ضرورت است و اگر مردم به 
اطلاعات درست دسترسی داشته باشند 
مدیریت  بهتر  را  خود  سفر  می توانند 

کنند.
وی افزود: برای جمع آوری اطلاعات 
این نرم افزار بیش از 6 ماه کار تحقیقاتی 
برای  آینده  در  برنامه  این  و  است  شده 
سایر زیارتگاه های بزرگ هم توسعه پیدا 
عضو  کاظمی  مهدی  همچنین  می کند. 
گفت:  مراسم  این  در  نویس  برنامه  تیم 
مسیر  و  مرز ها  تمام  اطلاعات  و  نقشه 

نجف تا کربلا در این برنامه وجود دارد.
نظیر  مختلف  مکان های  افزود:  وی 
و  داروخانه ها  ها،  بیمارستان  ها،  موکب 
نرم  نقشه  در  اطلاعات  همه  با  ستون ها 
می توانند  کاربران  و  اند  شده  ثبت  افزار 
راجع به کیفیت ارائه خدمات در هر یک 
از آن ها نظر بدهند تا دیگران هم استفاده 

کنند.

معاون اول رییس جمهور:

۶ میلیون مسکن روستایی باید مقاوم سازی شود

پشت پرده های یک لقمه »نان«

اول  معاون  اقتصادی-  سرویس 
طرح  اجرای  کرد:  تاکید  جمهور  رییس 
ارتقای  هدف  با  روستایی  مسکن  ویژه 
مسکونی  واحدهای  کیفی  و  کمی  سطح 
باید  که  است  ضروری  اقدامی  روستایی 

یابد. تداوم 
پایگاه  از  نقل  به  و  امتیاز  گزارش  به 
اطلاع رسانی دولت،   اسحاق جهانگیری در 
جلسه بررسی رفع موانع پرداخت تسهیلات 
به جایگاه روستا  اشاره  با  مسکن روستایی 
و روستاییان در همه عرصه های سیاسی، 
اقتصادی، فرهنگی و اجتماعی کشور، ارایه 
مسکن  بهسازی  و  ساخت  برای  تسهیلات 
روستایی را از اولویت های دولت اعلام کرد.
به  توجه  عدم  منفی  پیامدهای  وی 
رشد  و  رویه  بی  مهاجرت  نظیر  روستاها 

را  شهرها  کلان  در  اجتماعی  های  آسیب 
یادآور شد و خاطرنشان کرد: ساخت مسکن 

مناسب و مقاوم سازی خانه ها در مناطقی 
از کشور که بیشتر در معرض سوانح طبیعی 

کار  دستور  در  هستند  سیل  و  زلزله  نظیر 
قرار گرفته و این روند تسریع خواهد شد.

اشاره  با  جمهور  رییس  اول  معاون 
 6 جمعا  باید  مطالعات  اساس  بر  اینکه  به 
مقاوم  و  نوسازی  روستایی  مسکن  میلیون 
بیشتر  هماهنگی  خواستار  شود،  سازی 
بنیاد  و  بانکها  بودجه،  و  برنامه  سازمان 
طرح  این  سریعتر  پیشبرد  برای  مسکن 
شد و تاکید کرد: نباید در اجرای این طرح 
هزینه اضافی از بابت قرارداد با بانک ها به 

روستاییان عزیز کشور تحمیل شود.
در این جلسه که وزیر راه و شهرسازی 
و رییس کل بانک مرکزی و نیز رییس بیناد 
مسکن انقلاب اسلامی و نیز روسای بانکها 
پرداخت  میزان  پیرامون  داشتند  حضور 
تسهیلات، نحوه باز پس گیری مطالبات و 

نیز پیشرفت کار در حوزه مسکن روستایی 
بحث و تبادل نظر شد.

بر اساس گزارش بنیاد مسکن انقلاب 
از یک  بیش  اجرای طرح  زمان  از  اسلامی 
میلیون و 600 هزار مسکن روستایی مقاوم 
 3۹ حاضر  حال  در  بطوریکه  شده  سازی 
دوام  لحاظ  به  روستایی  های  خانه  درصد 

سازه مقاوم شده اند.
سال  در  شد؛  عنوان  گزارش  این  در 
بافت های فرسوده  جاری رویکرد بهسازی 
معیشت  مسکن  الگوی  پذیر،  آسیب  و 
بوم  و  روستایی  گردشگری  توسعه  محور، 
گردی، بهینه سازی مصرف انرژی، توجه به 
روستاهای کمتر برخوردار و اقشار محروم، 
الگوهای بومی معماری روستایی در دستور 

کار قرار گرفته است.

کیفیت نان و چالشی که همه را در مقابل وزارت جهاد کشاورزی قرار داد، 
مساله ای است که از ادعای باکیفیت بودن گندم و نان وزارت جهاد کشاورزی 
شروع شد و به رد آن از سوی وزیر بهداشت و گلایه های نانوایان و بعضی مسائل 
پشت پرده ختم شد؛ موضوعاتی از قبیل اینکه گندم های درجه سه به تهران 
می رسند، برخی گندم های آفت زده هم به آرد تبدیل می شود و هیچ نظارتی 
روی کارخانه های آرد وجود ندارد و .... در حالی که یزدان سیف - مدیر عامل 
شرکت بازرگانی دولتی- درباره ارتقای کیفیت گندم، آرد و نان طی نیمه امسال 
اظهار کرد که براساس آزمایش های انجام شده پروتئین گندم امسال یک تا یک 
و نیم درصد افزایش یافته و با آنکه در سال 13۹6 واردات گندم نداشته ایم، 
کیفیت نان ایرانی از نمره ۸2 به ۸4 بیشتر شده است که ثمره زحمات معاونت 
زراعت وزارت جهاد کشاورزی است، وزیر بهداشت و اتحادیه های نانوایی یکی 

پس از دیگری این اظهارات و ادعا را زیر سوال می برند و رد می کنند.
۹۰ درصد نانوایان از کیفیت آرد ناراضی اند

این اظهارات آقای وزیر در حالی مطرح شد محمدرضا نظرنژاد - رئیس 
ایسنا، گفت:  به  نان  – هم درباره کیفیت گندم و  نانوایان سنگکی  اتحادیه 
آردهای دولتی که در اختیار نانوایی ها قرار می گیرد، کیفیت بسیار نامرغوبی 
دارد و ۹0  درصد نانوایان از کیفیت آنها شاکی هستند، چرا که نان سنگک باید 
با گندم مناسب و آرد با گلوتن )پروتئین در گندم، جو و چاودار یافت می شود. 
این ماده باعث کش آمدن خمیر و ترد شدن بافت فراورده نهایی می گردد. بالا 
باشد که خمیر حاصل از آن نرم و برای پخت سنگک مناسب باشد. اما در 
حال حاضر به دلیل نامرغوب بودن گندم و آرد دولتی شاهد نارضایتی نانوایان، 
مردم و حتی مسئولان هستیم. وی با بیان اینکه ۹0 درصد نانوایان از کیفیت 
آردهای دولتی یارانه ای رضایت ندارند، افزود: در شرایطی که مزد کارگران و 
دیگر هزینه های تولید مانند گاز، آب و ... افزایش یافته است و دولت وظیفه 
دارد هر ساله بر اساس نرخ تورم قیمت های جدید تمام شده محصولات مختلف 
از جمله  نان را محاسبه و اعلام کند، سه سال است که نرخ جدیدی برای نان 

سنگک اعلام نشده است.
گندم های درجه ۳ به تهران می رسد

البته قاسم زراعت کار - رییس اتحادیه نانوایان سنتی - با بیان اینکه باید 
زنجیره گندم، آرد و نان را از کاشت گندم تا تحویل نان به مردم در خبازی ها به 
صورت دقیق و درست رصد کنیم، تصریح کرد: مسئولان باید بیشتر به کیفیت 
گندم و آرد دولتی که به نانوایی ها تحویل می دهند توجه کنند، چرا که اگر فقط 
به فکر خودکفایی باشیم همین شرایط برای ما به وجود می آید، چرا که 30 
درصد از گندم آرد شده کیفی، 30 درصد درجه دو و 30 درصد درجه سه است 

و تهران به عنوان بزرگ ترین مصرف کننده گندم که تقریبا از همه شهرستان ها 
افزود:  گندم می گیرد، محصول درجه دو و سه آنها را دریافت می کند. وی 
شهرستان ها عمدتا گندم درجه یک و کیفی را برای خود نگه می دارند. البته 
پارسال و حتی در سال جاری وزیر بهداشت به پایین بودن کیفیت آرد نانوایی ها 
اشاره کرد و گفت که حرف های آنها را نیز باید بشنود که جای تشکر دارد اما 
درست نیست که مغز گندم )نول( را جدا کنیم و به کارخانه های ماکارنی بدهیم 
و برای غنی سازی و استحکام بخشی به باقیمانده گندمی که می خواهیم به آرد 
تبدیل کنیم به آن آنزیم و مواد استحکام بخش استفاده کنیم که بعضا باعث 
اعتراضات بسیاری از سوی نانوایی ها می شود چرا که به عنوان مثال یکی از 

عوارضش قرمزی دست آنهاست.
هیچ نظارتی روی کارخانه های آرد وجود ندارد

زارعت کار تاکید کرد: گرچه گفته می شود که روی کارخانه های تولیدکننده 
آنها  اما  دارند  آنجا حضور  در  بهداشت  وزارت  ناظران  و  دارد  وجود  نظارت  آرد 
حقوقشان را از کارخانه ها می گیرند؛ بنابراین می توان به این نتیجه رسید که هیچ 
نظارتی روی کارخانه های آرد وجود ندارد. گرچه در همایش اخیر نان های صنعتی 
را که تنها پنج درصد نان ایرانیان را تامین می کنند دعوت کردند در حالیکه نانوایان 

سنتی با ۸5 هزار خباز و سهم ۹5 درصدی در صنعت نان حضور پیدا نکردند.
برخی گندم های آفت زده هم به آرد تبدیل شده است

وی اعلام کرد که در جلسات اخیری که شرکت  کردیم پژوهشکده غلات 
اعلام کرد که یک مقداری از گندم هایی که تبدیل به آرد شده بودند هم آفت 
سن زده بوده است و نشان می دهد که هیچ نظارتی در این زمینه وجود ندارد 
در حالیکه سه سال است که اجازه تعیین نرخ جدید برای نان را نمی دهند و 
با 400 کیلوگرم سهمیه همه فریادشان را سر نانوایان می زنند در حالیکه اصلا 
توجه نمی کنند به مواردی از جمله اینکه آرد باید چهار روز بعد از تولید به 
نانوایی منتقل شود اما کارخانه ها به خاطر اینکه محصول شان سبک تر نشود در 
همان لحظه بارگیری و به خبازی ها آرد را داغ داغ تحویل می دهند.زارعت کار 
با اشاره به اینکه از همه نانوایان و اتحادیه های فعال در این زمینه درخواست 
می کنیم که با وجود مشکلات متعدد و اینکه متولی نان در کشور وجود ندارد، 
نان باکیفیت تری به مردم تحویل دهند، گفت: باید همه موارد را در تولید نان 
کیفی و با معیارها و پارامترهای بهداشتی بررسی کنیم، چرا که نمی توان آردی 
با گلوتن پایین و پارامترهای کیفی در حد نامناسب به نانوا تحویل داد و او آن 
را با آبی که او هم دچار مشکل است و سختی در حد 240 در برخی مناطق 
دارد و نیتراتش در همان جا به چهار و پنج می رسد، انتظار داشت که نان کیفی 

به مردم تحویل دهد.

ادعای پایین بودن  کیفیت گندم و نان و تایید گلایه نانوایان
البته وزیر بهداشت هم اولین کسی بود که درباره ی پایین بودن کیفیت 
گندم و نان صحبت کرد و ضمن زیرسوال بردن ادعای وزارت جهاد کشاورزی، 
گلایه های نانوایان را درباره این مساله تایید کرد و گفت: نان غذای اصلی در 
کشور است و اگر نان سالمی به مردم بدهیم، بخشی از وظیفه مان را انجام 
داده ایم. وزارت بهداشت برای شرکت های تولید کننده مواد غذایی سخت گیری 
می کند تا نمک شان را به میزان یک گرم یا یک دهم گرم کاهش دهند اما از 
آن طرف نانی در اختیار مردم قرار می گیرد که میزان نمکش سه برابر مجاز 
است. وی افزود: زمانی که به نانوا می گوییم چرا به میزان زیاد از نمک استفاده 
می کنی؟ می گوید آردی که به من می دهند مناسب نیست و خمیرش شل 
است و در تنور می ریزد. بنابراین باید گندم وارداتی را با آن مخلوط کنم. این در 
حالی است که دو برابر قیمت جهانی گندم را برای خرید آن می دهیم و از طرفی 
هم نمک به آن اضافه می کنیم که بیماری و هزینه ایجاد می کند. قاضی زاده 
هاشمی تصریح کرد: در حوزه سلامت، حقیقت مقدم بر مصلحت است. اینکه 
اعلام کنیم در گندم خودکفا شدیم خوب است، اما این خودکفایی می تواند به 
این معنا باشد که بخشی از آن را صادر کنیم. من درباره این ادعای نانوایان 
بررسی کردم و فهمیدم که حرف شان درست است، بنابراین باید گندمی وارد 
کنیم تا نانوا، نان خوبی به مردم عرضه کند؛ چرا که اگر مشکل نان حل شود 
از بروز بخشی از بیماری ها پیشگیری می شود. بر این اساس امیدوارم مسئولان 
حرف نانواها را گوش دهند و مشکلات شان را حل کنند. وزیر بهداشت، درمان و 
آموزش پزشکی همچنین اعلام کرد که کاهش استفاده از نمک و عدم استفاده 
از جوهر قند در نان از اهداف جدی در این زمینه است، اما در حال حاضر 
در برخی موارد جوهر قند گاهی با همین عنوان و گاهی با عنوان مخمر در 
نان استفاده می شود و بخشی از بیماری های گوارشی مردم به همین دلیل 
است. بنابراین ما نگران بروز بیماری هایی هستیم که مرتبط با عملکرد سایر 

دستگاه هاست و امیدواریم مسئولان مرتبط به این موضوعات توجه کنند.
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روزنامه صبح ایران

مرگ ۴۸۱۰ نفر تهرانی بر اثر آلودگی هوا
 رئیس کارگروه سلامت هوای وزارت بهداشت اعلام کرد:

سازمان  اقلیم  تغییرات  و  هوا  ملی  مرکز  سرپرست 
به جایی  مهرماه جا  آغاز  در  اینکه  بیان  با  زیست  محیط 
را  خوبی  نتایج  برنامه  این  گفت:  داشتیم،  را  کار  ساعات 
به دنبال داشت و در پی آن هستیم که این را به صورت 

قانونی مصوب کنیم.
به گزارش تسنیم؛ مسعود زندی در تشریح راهکارهای 
کاهش آلودگی هوای کلانشهرها اظهار کرد: اقدامهای خوبی 
انجام شد که نتایج آن در بهبود شاخص آلودگی هوا مشخص 
است. وی توضیح داد: از ابتدای سال تا اول آبان ماه حدود 10 
روز هوای پاک، 1۸5 روز هوای سالم روز روزهای سالم 21 
روز شرایط ناسالم برای گروه های حساس داشتیم و این رکوردی است که نسبت به سال های 
گذشته تا به امروز بهترین شراط بوده است. سرپرست مرکز ملی هوا و تغییرات اقلیم  افزود: البته 
آن چه برای همه ما اهمیت دارد نیمه دوم سال است که با آلودگی بیشتر هوا رو به رو خواهیم 
شد؛ موضوعی که با جدیت دنبال می کنیم به سوخت مورد نیاز کلانشهرها باز می گردد که تلاش 
داریم با شرایط استاندارد تولید شود. زندی تاکید کرد: در بحث خودروها استاندارد سازی خودرو 
را همچنان دنبال می کنیم و اگر خودرویی منطبق با نتایج استاندارد نباشد با همکاری ناجا از 
شماره  گذاری آن جلوگیری به عمل خواهد آمد؛ ضمناً موتورسیکلت های کاربوراتوری سال 
گذشته به طور کامل ممنوع شد و ما خارج از مجوزهای مربوطه به کسی مجوز شماره گذاری 
ندادیم. وی با اشاره به نوسازی ناوگان تاکسیرانی اظهار کرد: در بحث نوسازی خودروهای فرسوده 
سال گذشته 50 هزار تاکسی از چرخه تردد خارج شد و تلاش ما این است که امسال ۹0 هزار 
تاکسی تکمیل شود. سرپرست مرکز ملی هوا و تغییرات اقلیم تصریح کرد:  یکی از مهمترین 
مسائل آلودگی هوا بحث تردد خودروها به ویژه کامیون ها و خودروهای سنگین در طول شبانه روز 
است که باید این مهم مورد توجه قرار گیرد.  زندی  با اشاره به معاینه فنی خودروها گفت: سامانه 
سیمفا راه اندازی شده و اگر مشکلاتی هم وجود دارد مقطعی است؛ مراجعات به معاینه فنی از 
20 درصد به ۸0 درصد افزایش پیدا کرده است. وی با بیان اینکه در آغاز مهرماه جا به جایی 
ساعات کار را داشتیم، گفت: این برنامه نتایج خوبی را به دنبال داشت و در پی آن هستیم که 
این را به صورت قانونی مصوب کنیم. بحث LEZ در داخل شهر را داریم و مسائل مدیریتی هم 

باید لحاظ شود که تا کنون عمدتا مد نظر نبوده و بیشتر به مسائل فنی ارزش داده شده است.

جابه جایی ساعات کار به 
خاطر کاهش آلودگی هوا 

 سرپرست مرکز ملی هوا و تغییرات اقلیم احتمال داد:

 پشت پرده های 
یک لقمه »نان«
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